
Rusya’nın 
uluslararası 

rezervleri  
Ağustos ayında  

arttı

STARŞININ: MOSKOVA’DAKI EBEVEYNLERIN YÜZDE 9’U AŞIYA KARŞI S.7

k 10 Eylül 2019 Salı k YIL: 13 k SAYI 324k Doğru zamanda doğru haber

s.4 s.6

Rus milyarderler 
yıl başından 
itibaren 
servetlerine servet 
kattılar

Rusya ekonomisinin kazandığı her beş 
rubleden birisi Moskova sayesinde
Moskova Belediye Başkanı Sergey 
Sobyanin, metropollerin devletlerinin 
ekonomik kalkınmasının lokomotifleri 
olduğunu ve Rusya ekonomisinin kazan-
dığı her 5 rubleden birinin Moskova 
sayesinde olduğunu belirtti. s.9

Rusya Sanayi ve Ticaret 
Bakanı Denis Manturov, 
yabancı vatandaşlara 

Rusya’da satın alınan ürünlerin 
KDV değerlerinin geri verilme-
sini sağlayan tax free sisteminin 
tüm ülke genelinde en erken 
2021 yılından itibaren çalışaca-
ğını bildirdi.

Manturov: Tax free 
sistemi tüm ülkede en 
erken 2021 yılından 
itibaren çalışacak

Bakan Pakdemirli 
Rus yangın uçağını 
test etti 

s.12

s.2

YARDIM IÇIN BIR ARADA
TÜRK KIZILAYI VE RUS KIZILHAÇI

s.11 s.6

RUSYA’NIN ITHALATI 
YÜZDE 1.3 AZALDI

EKONOMIK KALKINMA 
BAKANLIĞI ENFLASYONUN 
YAVAŞLAMA RISKLERINI 

GÖRÜYOR

Ortak insani yardım faaliyetle-
rinin icrası gibi çeşitli alanlarda 
ortak çalışmaların yürütülmesi 

amacıyla Türk Kızılay ile Rus Kızılhaçı 
arasında iş birliği protokolü imzalandı.

İstanbul’da düzenlenen imza töreninde 
Türkiye adına Kızılay Genel Başkanı 

Kerem Kınık, Rusya adına ise Rus Kızıl-
haçı Başkanı Raisa Lukuttsova imza attı.

İmza töreninde konuşan Kınık, iş 
birliğinin kapsamı ve yol haritası ile 
ilgili, "Önümüzdeki yılın başına kadar 
karşılıklı görev güçleri oluşturularak 
gerek Moskova’da gerekse Türkiye'de 

ekipler yol haritalarını ve faaliyet plan-
larını netleştirecek.”dedi. Rus Kızılhaçı 
Başkanı Raisa Lukuttsova ise attıkları 
imzanın tarihi niteliği olduğunu belir-
terek, "İki ulusal dernek arasındaki 
anlaşma çok anlam ifade ediyor" şeklinde 
konuştu. s.3
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İnsanlar için maaşlar 
boş zamandan daha 

önemli

Rusya Sanayiciler ve Girişimciler Birliği (RSPP) 
4 günlük çalışma haftasının uygulanma 
imkanı için araçların üzerinde çalışıyor.

RSPP Başkanı Aleksandr Şohin, beş yıl önce 
“uzaktan çalışma” kavramının İş Yasası’na 
eklendiğini ve bunun insanlara esnek çalışma 
fırsatı ve sürekli ofislerde bulunmamayı sağla-
yacağını belirtti. Şohin, dijital transformasyon 
çağında bu şekildeki özgür sanat çalışmasının 
daha fazla paya sahip olacağının altını çizdi. 

Şohin şu şekilde devam etti:
“Çeşitli ekonomi sektörler ve çeşitli faaliyet 

çeşitleri var. Örneğin beş yıl önce İş yasası’na 
‘uzaktan çalışma’ kavramı dahil edildi. Bu ofise 
hiç gitmemek anlamına geliyor, sadece göre-
vini alıyorsun ve kendi çalışmasının sonuçla-
rını getiriyor. İleride böyle faaliyetler daha çok 
olacak. Bu yüzden ‘beş günlük’, ‘dört günlük’ 
bazı faaliyet çeşitleri için anlamını yitiriyor.

Alternatifler var, boş zaman veya gelir. İnsan-
lara haftada dört veya üç gün çalışma imkanı 
sunulursa, bu tatil yapacağı anlamına gelmiyor. 
Başka şeylerle uğraşır veya ek işe başlayabilir. 
Maalesef mevcut durumlarda insanlar için 
maaşlar boş zamana göre daha değerli.” 

Kamuoyu Fondu tarafından yapılan 
bir ankete göre, Rusların yüzde 
39'u Rusya'daki ekonomik durumun 

kötüye gittiğine, yüzde 17'si ise düzeldiğine 
inanıyor. Yüzde 29'u değişiklikler görmüyor, 
yüzde 15'i ise cevap vermekte zorlanıyor.

Katılımcıların yüzde 8'i ekonomik durumu 
iyi, yüzde 37'si kötü, yüzde 45'i ise tatmin 

edici olarak adlandırdı.
Anket 53 bölgeden 18 yaş üzeri vatandaş-

ların katılımıyla gerçekleşti. Ankete 1 bin 500 
kişi katıldı. Hata oranı yüzde 3,6'yı geçmiyor.

Hatırlanacağı üzere Mayıs ayında Rusya 
Ulusal Ekonomi ve Kamu Yönetimi Akade-
misi, ülke ekonomisine yönelik umutları 
olumlu değerlendiren kişi sayısında bir artış 

olduğunu bildirdi. Yıl içinde böyle düşünen 
insanlar yüzde 5 oranında arttı. Nisan ayı 
verilerine göre, vatandaşların yüzde 23,9'u 
ekonomik durumun sadece daha iyiye gide-
ceğini söyledi. Geçen yılın aynı döneminde 
bu gösterge yüzde 19,1 idi. Aynı zamanda 
Sayıştay, 2019 yılında Rusların gelirlerinin 
kötüleşeceğini belirtti.

Rusların yüzde 39’u ekonomik durumun kötüye gittiğini düşünüyor

Rusya Sanayi ve Ticaret Bakanı 
Denis Manturov, yabancı 
vatandaşlara Rusya’da satın 

alınan ürünlerin KDV değerlerinin 
geri verilmesini sağlayan tax free 
sisteminin tüm ülke genelinde en 
erken 2021 yılından itibaren çalışa-
cağını bildirdi. 

Manturov Doğu Ekonomi Forumu 
çerçevesinde yaptığı açıklamada, 
“Tax free elektronik sistemini 
Federal Gümrük Servisi vergi servisi 
ile birlikte hayata geçiriyor. Sistemin 
çalışmaları 2019 yılı sonuna kadar 
sona erecek. Tax free sisteminin 
tüm ülkeye yayılması konusuna 
gelince, bu teklifleri Mayıs 2020’ye 
kadar hükümete ve Eylül 2020’ye 
kadar Duma’ya sunmak zorundayız. 
Ocak 2021’den itibaren Federasyon 
Konseyi federal yasasının değerlen-
dirmesi olacak” dedi. 

Elektronik faturalar Mosko-
va’nın havalimanlarında 1 Ekim’den 
itibaren test edilmeye başlanacak. 
Rusya’daki mağazalarda alışveriş 
sonrasında turistler özel kod taşıyan 
fatura elde edecekler. Fatura hakkın-
daki bilgi otomatik olarak gümrük 
organlarının ortak elektronik siste-
mine gönderilecek. Rusya’dan çıkışta 
gümrük kontrolünden geçerken 
ürünü ve faturayı göstermek zorunda 
olacak. Ardından bu bilgi elektronik 
ortamda tax free operatörüne ve 
Ulusal Vergi Servisine aktarılacak.  

Adım adım bu teknoloji tüm 
ülke genelinde çalışacak. Manturov, 
önümüzdeki sene Sanayi ve Ticaret 
Bakanlığı’nın tax free sistemin-
deki mağaza sayısı ve konumlarına 
ilişkin kısıtlamaların kaldırılması 
için federal yasalarda değişiklik 
yapmayı planladığını belirtti. Böyle-
likle tax free Sistem tüm ülke gene-
linde çalışacak.

Manturov: Tax 
free sistemi 
tüm ülkede en 
erken 2021 
yılından itibaren 
çalışacak

RUSLAR 
HAFTASONU 

TATILLERINDE 
DAHA 

TASARRUFLU 
DINLENMEYE 
BAŞLADILAR

Rus vatandaşlarının 
haftasonu tatilinde 
eğlence giderleri geçen 

sene azaldı, aynı zamanda 
tiyatro, müze ve konser bilet-
lerinin ortalama fiyatı ciddi 
anlamda düştü. 

“Russkiy Standart” banka-
sının araştırması kapsa-
mında, analistler 2019 yılının 
ilk yarısında kredi kartları ile 
yapılan eğlence harcamala-
rını değerlendirdiler ve elde 
edilen verileri geçen senenin 
aynı dönemine kıyasladılar.

“Sinema” kategorisinde bir 
operasyonun ortalama tutarı 
bir yıl içerisinde yüzde 2,4, 
“spor” kategorisinde yüzde 
8,4, “tiyatro müze ve konser” 
kategorisinde yüzde 18.5 
oranında azaldı

Araştırmada, “ En popüler 
kategorilerde ortalama 
harcama tutarı sinemada 576 
ruble, spor alanında 2 bin 
659 ruble ve tiyatro, müze 

ve konserlerde 1 bin 309 
ruble seviyesindeydi. Karşı-
laştırmak gerekirse, 2018 
yılının aynı döneminde sıra-
sıyla bu değerler 590 ruble, 
2 bin 905 ruble ve 1 bin 607 
ruble” denildi. 

Belirtilen kategorilerde 
kartlar ile en fazla harca-
malar sinema kategorisinin 
(yüzde 35) payına düştü, 
ikinci sırada yüzde 24 ile Spor 
geldi ve ardından yüzde 15 ile 
Kültür hizmetleri yer aldı. 

Aynı zamanda analistler 
eğlence alanındaki tercih-
lerin çeşitli yaş gruplarınaki 
müşteriler arasında deği-
şiklik gösterdiğini belirttiler. 
25 yaşından büyük Rus vatan-
daşları için spor kategorisi en 
popüler olurken, ikinci sırada 
tiyatro ve konser biletleri 
yer aldı. 25 yaşından küçük 
kişiler için ise sinemaya 
gitmek en popüler eğlence 
oldu.



Gazetem 10 Eylül 2019 Salı 3MANŞET

Türkiye ile Rusya 
arasındaki ilişkiler, 
bazı dönemlerde 

yaşanan krizlere rağmen 
tarihin en iyi dönemlerinden 
birini yaşıyor. Başta siyaset 
ve ekonomi olmak üzere 
hemen hemen her alanda iki 
ülke arasında yeni işbirliği 
adımları atılıyor.

Daha geçen hafta iki yei 
imza atıldı. Birincisine, 
İstanbul’da Rus Kızılhaçı 
ile Türk Kızılayı arasında, 
İkincisine ise Moskova’da 
Yüksek Seçim Kurulu (YSK) 
ile Rusya Federasyonu 
Merkezi Seçim Komisyonu 
arasında işbirliği imzaları 
atıldı. Önümüzdeki günlerde 
bunları başkalarının da 
takip edeceğini ajandam-
daki notlarımda görüyorum.

Her ne kadar bazıları 
dışardan bakıldığında 
altı doldurulamayacak; 
“Yapılmış olmak için 
yapılmış” gibi gözükse de 
ben şahsen bu tür temas-
ların hepsini çok önemli 
buluyorum. Çünkü ne kadar 
çok alanda temaslar kuru-
lursa ilişkilerin bağı da bir 
o kadar güçlenmiş oluyor.  
Örneğin; Sivil Toplum 
Kuruluşları’nın (STK) varlı-
ğının ne kadar önemli oldu-
ğunu 2015 yılının sonunda 
yaşanan o kriz döneminde 
çok net bir şekilde hissettik. 

Siyaset mekanizması her 
zaman aynı seviye ve arzu 
da olmayabilir, her zaman 
doğru işler yapmaya biliyor. 
O zaman da bu sivil toplum 

kuruluşları karşı muhatabı 
ile daha kolay iletişime geçip 
en insani duyguları biri 
birine iletebiliyor. Ortada bir 
sorun var ve konuşulamı-
yorsa, çözüm üretme imkanı 
da yaratılamaz. O nedenle 
imzalanan her işbirliği 
kendi gücü kadar ilişkilere 
güç katıyor. 

Bir saç telini düşünün; 
tek başına bir işe yarama-
yabilir ama yüzlerce saç 
deli bir araya geldiğinde 
onlarca kiloyu kaldırabi-
lecek güce ulaşır. Ya da şöyle 
düşünün; berbere gidip tıraş 
olduğunuzda saçınıza şekil 
vermek için her türlü kesimi 
yaparken arada tek tek diki-
lenler, bazen de sağa ya da 
sola yatanlar oluyor. Tek tek 
baktığımızda istenilen şekli 
göremediğiniz zaman çirkin 
duruyor gibi olsa da genele 
baktığımız zaman saçın 
formunu oluşturduğunu 
görürsünüz. 

İşte bende bu tür içi 
boşmuş gibi gözüken anlaş-
maları protokolleri de bu 
minvalde değerlendiriyorum. 
Benim gördüğüm en önemli 
eksik de Rusya’da olsun 
Türkiye’de olsun kurulan 
sivil toplum kuruluşlarının 
bir birleri ile iş birliğine 
gitmemeleri. Ben bu konuda 
her iki ülke büyükelçilikle-
rinin devreye girerek Rusya 
ve Türkiye’deki bu kuruluş-
ların dirsek temasına geçi-
rerek gerektiğinde birlikte 
organizasyonlar yapmala-
rını sağlamaları gerektiğini 
düşünüyorum. Tabiki söz 
ettiğim ticari menfaat peşinde 
koşma amacıyla açılmış kuru-
luşlar değil. Bu işe gerçekten 
kendini adamış oluşumlar. 

İçi boş diye 
değerlendirmeyin 

ÇERÇEVE
Siyamend KAÇMAZ

skacmaz@gazetem.ru

TÜRK KIZILAY VE RUS KIZILHAÇI

YARDIM IÇIN 
BIR ARADA

Kızılay ile Rusya Kızılhaçı 
arasında afet yönetimi ve göç 
alanlarında işbirliği yapılma-

sına yönelik iki dernek ilgili alanlarda 
değişim programları, teknik yardım-
laşma ve ortak proje uygulaması 
gerçekleştirecek.

Beyoğlu'ndaki Türk Kızılay İstanbul 
Genel Başkanlık Ofisinde düzenlenen 
imza töreninde Türkiye adına Kızılay 
Genel Başkanı Kerem Kınık, Rusya 
adına ise Rus Kızılhaçı Başkanı Raisa 
Lukuttsova imza attı.

“BUNDAN SONRAKİ DÖNEMİ 
MODELLEYECEK BİR ANLAŞMA”

Kınık, imza töreni öncesi gazeteci-
lere yaptığı açıklamada, Türk Kızılay 
ile Rus Kızılhaçı arasındaki iş birliği 
protokolünün çok geniş alanda uygu-
lanacağını söyledi. Bu çerçevede tarihi 
uzun yıllara dayanan Rus Kızılhaçı 
ve Türk Kızılay arasındaki ilişkinin 
bundan sonraki dönemini modelleye-
cekleri bir anlaşma çerçevesi olaca-
ğını belirten Kınık, "Genel olarak 
Türkiye'deki özellikle mülteci krizi 
ve dünyadaki mülteci kriziyle ilgili 
Türk Kızılay'ın yaptığı çalışmalardan 
elde ettiği kazanımları paylaşmış 
olacağız." dedi.

“EKİPLER YOL HARİTALA-
RINI VE FAALİYET PLANLARINI 
NETLEŞTİRECEK”

Kınık, kan bankacılığı, afete 
toplumların hazırlanması, ulusal 
derneğin finansal sürdürülebilirli-
ğinin sağlanması gibi pek çok konuda 
karşılıklı iş birliği çerçevelerinin 
oluşacağını aktararak, şöyle devam 
etti:

"Önümüzdeki yılın başına kadar 

bu alanlarla ilgili karşılıklı görev 
güçleri oluşturularak gerek Mosko-
va’da gerekse Türkiye'de ekipler 
yol haritalarını ve faaliyet planla-
rını netleştirecek. Bundan sonraki 
süreçte de daha yakın iş birliğiyle 
ortak projelerimizi, uygulamalarımızı 
gerçekleştirmiş olacağız. Bu çerçe-
vede Sayın mevkidaşım Lukuttsova'ya 
teşriflerinden dolayı şükranlarımı arz 
ediyorum. Özellikle Türkiye Cumhu-
riyeti ve Rusya Federasyonu'nun 
devletler ve toplumlar nezdindeki 
yakınlaşmasına iki ulusal derneğin 
atacağı imza da katkı sağlayacak. Bu 
aynı zamanda iki ulusal derneğin 
dünyadaki acının, insan ızdırabının 
dindirilmesi ve çatışma bölgelerin-
deki sivillerin korunması ve insani 
yardım faaliyetlerinin daha geniş 
coğrafyalara ulaştırılabilmesi için 
yeni bir pencere açacak."

"TÜRK KIZILAY İLE YAPILAN 
ANLAŞMALAR ÇOK ÖNEMLİ"

Rus Kızılhaçı Başkanı Raisa Lukut-
tsova da Türk Kızılay ve Rus Kızılhaçı 
arasındaki iş birliğine basının ilgi-
sinin kendisi için çok mutluluk verici 
olduğunu söyledi.

Son dönemlerde Rusya ile Türkiye 
arasındaki iş birliklerinin güçlenme-
sinin çok önemli olduğunu dile getiren 
Lukuttsova, "Özellikle son zamandaki 
Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaş-
kanının Rusya ziyareti esnasındaki 
iş birliklerinin daha güçlenmesi ve 
aynı şekilde ulusal dernekler seviye-
sindeki iş birliklerinin yapılması çok 
önemlidir." diye konuştu.

"Biz siyasetten uzağız fakat 
devletler arasındaki iş birlikleri ulusal 
dernekler arasındaki iş birliklerinin 
güçlenmesi için destek oluyor." diyen 
Lukuttsova, şunları kaydetti: "Rus 
Kızılhaçı olarak Kerem Kınık Bey'e 
teşekkür etmek istiyorum, Rus Kızıl-
haçı'na olan ilgisinden ve dünyadaki 
tüm ulusal derneklere verdikleri 
destekten dolayı. Kerem Kınık Bey'in 
son dönemlerdeki Kızılay-Kızılhaç 
dünyasındaki tüm ulusal derneklere 
destekleri çok büyük. Özellikle son 
dönemlerde Türk Kızılay ile yapılan 

anlaşmalar çok önemli. Bugün tarihi 
bir gün, iki ulusal dernek arasındaki 
anlaşma çok anlam ifade ediyor."

“TÜRK KIZILAY'DAN ÇOK 
BÜYÜK FARKIMIZ YOK”

Lukuttsova, "Rus Kızılhaçı, Suriye 
savaşında zor durumda olanlara 
destek veriyor mu veya nerelere 
destek veriyor?" şeklindeki soruya şu 
yanıtı verdi:

"Rus Kızılhaçı olarak Türk Kızı-
lay'dan çok büyük farkımız yok. Biz 
de Suriye'den Rusya'ya gelen mülteci 
çocuklara, ihtiyaç sahiplerine aynı 
şekilde destek vermeye çalışıyoruz. 
Çalışma alanlarımız olarak çok büyük 
farkımız yok. Aynı şekilde Türk 
Kızılay gibi gelen mültecilere destek 
vermeye çalışıyoruz."

BU IŞBIRLIĞI, IKI ULUSAL 
DERNEĞIN DÜNYADAKI 

ACININ, INSAN IZDIRABININ 
DINDIRILMESI VE ÇATIŞMA 

BÖLGELERINDEKI SIVILLERIN 
KORUNMASI VE INSANI 

YARDIM FAALIYETLERININ 
DAHA GENIŞ COĞRAFYALARA 
ULAŞTIRILABILMESI IÇIN YENI 

BIR PENCERE AÇACAK

KEREM KINIK:
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Rusya'da sağlık 
kurumları yabancıların 

tedavisini neden ve 
hangi durumlarda 
reddedilmektedir?

Öncelikle şu konuya açıklık getir-
memiz gerekmektedir; Rusya da 
yaşayan Rus vatandaşları ve yaban-

cılar için iki farklı sağlık sigortası uygu-
laması mevcuttur OMS ve DMS. (Zorunlu 
sağlık sigortası ve isteğe bağlı sağlık sigor-
tası)

OMS ZORUNLU SAĞLIK  
SİGORTASI ALINIR

Tüm Rusya Federasyonu vatandaşları 
doğumdan itibaren zorunlu sağlık sigortası 
sistemine dahil edilmektedirler ve ilgili 
sağlık poliçesini alarak tüm tedavilerini 
ücretsiz olarak yaptırabilmektedirler.

Aynı şekilde Rusya Federasyonu sınır-
ları içerisinde süreli ve süresiz oturum 
sahibi olmuş yabancı ülke vatandaşları da 
OMS yani zorunlu sağlık sigortası alarak bu 
sisteme dahil edilmektedirler.

DMS İSTEĞE BAĞLI SİGORTA DA 
YAPTIRILABİLİR

Yukarıda belirttiğimiz kategorilerde 
ki vatandaşlar zorunlu sağlık sigortasını 
yeterli bulmamaları durumunda DMS 
denilen isteğe bağlı sağlık sigortasını da 
ilave olarak yaptırma hakkına sahiptirler.

2014 senesinde ilgili kanunlarda yapılan 
değişiklik ile Rusya Federasyonu’na gelen 
tüm yabancıların DMS sağlık sigortası 
yaptırma zorunluluğu getirilmiştir, 2017 
senesinde bu değişikliğe bir cümle ilave 
edilerek DMS sağlık sigortası olmayan 
yabancıların Rusya Federasyonu sınırları 
içerisinde bulunması kanuna aykırı kabul 
edilmiş ve idari ceza almalarının yolu açıl-
mıştır.

DMS POLİÇESİ OLMAYANLAR 
REDDEDİLEBİLİR

Çok defa duymuşsunuzdur veya bizzat 
karşılaşmışsınızdır; Devlet sağlık kurum-
ları DMS sigorta poliçesi olmayan yaban-
cıların tedavilerini, kronik rahatsızlarının 
tedavisini reddedebilmektedir, zira kanun 
bunu emretmektedir. Sadece acil durum-
larda sağlık hizmetleri poliçesi olmayan 
yabancılara sağlık hizmeti verilmektedir. 
Zaten işveren tarafından yabancı işçiler için 
ödenen sağlık sigorta piriminin de amacı 
acil durumlarda yapılan sağlık hizmetleri 
giderlerinin karşılanmasına yönelik bir 
uygulamadır.

DMS SİGORTA POLİÇESİ 
YAPTIRMAK ZORUNDASINIZ

Yabancı olarak Rusya’ya geliş amacınız 
ne olursa olsun mutlaka DMS sigorta 
poliçesi yaptırmak zorunda olduğunuzu 
bilmenizde fayda vardır. Eğer işçi olarak 
çalışıyorsanız işveren ile yaptığınız iş 
sözleşmesinde DMS sağlık poliçesini kimin 
ödeyeceği hususu yazılmak zorundadır. 
DMS kelime anlamı olarak isteğe bağlı 
sağlık sigortasının kısaltması olarak ifade 
edilmekte olsa bile,buradaki “isteğe bağlı” 
ifadesi yabancının istediği sigorta şirketini 
ve sağlık kurumlarını tercih etmesi anla-
mındadır.

İŞ SÖZLEŞMENİZE İLAVE  
BİR MADDE YAZDIRIN

Sonuç olarak; Rusya’da sağlık hizmetle-
rinden tam olarak ücretsiz bir şekilde yarar-
lanmak ve başvurulan sağlık kurumlarının 
sizi red etmemesi için mutlaka DMS poliçesi 
yaptırınız, Bu sigortanın poliçe giderlerinin 
karşılanması konusunda çalışacağınız firma 
ile mutabakata vararak bu konuyu iş sözleş-
menizde ilave bir madde olarak yazdırınız.

Sigorta poliçesi olmadan Rusya’da bulun-
manız kanunsuz bir durumda bu ülkede 
kalmanız anlamına gelmektedir unutmayınız.

HUKUK KÖŞESİ
avukatrusya@gmail.com

K. Av. Ender KARATAŞ

YIL BAŞINDAN ITIBAREN 

En zengin Rus vatandaşlarının toplam 
serveti 2019 yılının ilk sekiz ayında 28 
milyar 316 milyon dolar arttı.

Bloomberg Billionaires Index (BBI) milyar-
derlerin hisse sahibi oldukları şirketlerin 
aktif değerlerinin temelinde hesaplanıyor.

“Nornikel” sahiplerinden Vladimir 
Potanin ikinci sıradan birinci sıraya yükseldi. 
Potanin’in serveti sene başından itibaren 3 
milyar 880 milyon dolar artarak 23 milyar 
500 milyon dolar oldu. Serveti 2 milyar 850 
milyon artarak 22 milyar 300 milyon dolar 
olan Novatek sahibi Leonid Mihelson ikinci 

sıraya geriledi. Üçüncü sırada 20 milyar 
500 milyon dolar (2 milyar 640 milyon dolar 
artışla) servete sahip Novolipetsk Steel’in 
sahibi Vladimir Lisin bulunuyor.

1 milyar 350 milyon dolar artışla 18 
milyar 800 milyon dolar servete sahip 
Severstal sahibi Aleksey Mordaşov 
dördüncü sırada kaldı. Beşinci sırada 
Lukoil sahibi Vagit Alekperov (2 milyar 130 
milyon dolar artışla 18 milyar 200 milyon 
dolar servet) yer alıyor.

Altıncı ve yedinci sıralarda Novatek ve 
Sibur şirketlerinde hisseye sahip Gennadiy 

Timçenko ve Metalloinvest ve Megafon şirket-
lerinin hissedarı Alişer Usmanov bulunuyor. 
Timçenko’nun serveti 2 milyar 830 milyon 
artışla 16 milyar 700 milyon dolar ve Usma-
nov’un serveti 2 milyar 100 milyon artışla 16 
milyar 300 milyon dolar oldu.

Sekizinci sırada bulunan Roman Abra-
moviç’in (Evraz) serveti 742 milyon dolar 
artarak 14 milyar 900 milyon dolar oldu. 
Ardından Eurochim hissedarı Andrey 
Melniçenko (13 milyar 800 milyon dolar) 
ve Renova sahibi Viktor Vekselberg (13 
milyar 800 milyon dolar) geliyor.

SERVETLERINE SERVET KATTILAR

Sberbank Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Aleksandr Vedyahin, 
2020 yılı sonuna kadar Sberbank’ta 

kredilerin verilmesiyle ilgili tüm karar-
ların yapay zeka ile verileceğini belirtti.

Vedyahin yaptığı açıklamada “Şimdi, 
yapay zeka kararıyla kredi kartlarının 
yüzde 100’ü, tüketici kredilerinin yüzde 
90’ından fazlası ve daha karmaşık 
bir ürün olduğu için ipotek kredile-

rinin yüzde 50’sinden fazlası veriliyor. 
Ancak, yapay zekanın kredi kararla-
rının yaklaşık yüzde 100’ünü vereceği 
belirtilen eğilim doğrudur. Bunun 2020 
yılının sonunda gerçekleşeceğini düşü-
nüyorum” dedi.

Kasım 2018 tarihinde Sberbank 
Başkanı German Gref, yapay zekanın 
tanıtılmasının basit kararları veren 
çalışanlarda bir azalmaya yol açtığını 

söyledi. Sberbank Başkanı açıklamala-
rında “Belirtildiği üzere orta seviyede 
menejerlerin yaklaşık yüzde 70’ini 
çıkardık. Bundan en çok zararı orta 
seviye görüyor” ifadelerine yer verdi.

Hatırlanacağı üzere Sberbank, 
Rusya’da yapay zekanın geliştirilmesi 
için bir strateji geliştirmekten sorum-
ludur. Bu yönde, federal projeye altı yılda 
90 milyar ruble gerekecek.

Vedyehin: 2020 sonuna kadar kredilerle ilgili 
tüm kararları yüzde 100 yapay zeka verecek

RUS MILYARDERLER 

OREŞKIN, YATIRIM 
TEŞVIK VE FINANSMAN 

SORUNUNUN ÇÖZÜMÜNÜ ANLATTI

Rusya Ekonomik Kalkınma 
Bakanı Maksim Oreşkin, 
Rusya’da yatırım teşvik 

ve büyük projelerin finansman 
sorununun Ulusal Refah 
Fonu’ndan para almadan çözüle-
bileceğini bildirdi.

Oreşkin Doğu Ekonomi Foru-
mu’nda yaptığı açıklamada, 
“Ülke içerisinde Ulusal Refah 
Fonu yatırımı ne anlama geliyor? 
Biz bankacılık sisteminin olası 
finansman ile başa çıkamayaca-
ğından bahsediyoruz ve o zaman 
biz bunu diğer ek proje destek 
araçları ile değiştirmek isti-
yoruz” ifadesini kullandı. 

Oreşkin, Ulusal Refah 
Fonu’nun ekonominin istikrar 
kazanma aracı olduğunu belir-
terek, “Bunun sayesinde ruble 
kuru petrol fiyatlarındaki ciddi 
dalgalanmalar halinde bile istik-

rarını koruyor. Fakat bu meka-
nizma Rusya dışındaki yatırım-
larda çalışıyor. Bu iki konunun 
ayrılması lazım. İlki Ulusal 
Refah Fonu petrol fiyatların-
daki dalgalanmanın ekonomiye 
olumsuz etkisini yumuşatma 
aracıdır, diğer konunun ise 
tamamen bağımsız değerlendi-
rilmesi gerek, bu büyük yatırım 
ve büyük altyapı projelerinin 
destek araçlarıdır” dedi. 

Oreşkin, ekonomi içinde 
büyük altyapı ve sanayi proje-
lerine ulusal refah fonunun 
paraları olmadan yatırım teşviği 
altında büyük kredi kaynak 
hacmi sunabilecek başka araç-
ların olduğunu belirtti. Oreşkin, 
“Bu araçlardan bir tanesi Rusya 
hazinesinin hesaplarında kalan-
ların Vneşekonombank’ta depo-
zite yerleştirmek” dedi. 

Petrol fiyatlarındaki 
düşüşün ekonomi için 

sonuçları değerlendirildi

Rusya Ekonomik Kalkınma Bakanı Maksim 
Oreşkin, petrol fiyatının varil başına 40 dolar 
olması halinde bile Rus ekonomisinin ciddi 

baskı hissetmeyeceğini bildirdi.
Oreşkin Tass ajansına yaptığı açımlamada, “Eğer 

dünya ekonomisi ciddi sorunlarla karşı karşıya gelirse, bu 
Rusya’yı da etkiler, fakat eskiden daha güçlü hissederdik. 
Varil başına 60 dolar bizim yeni projelere sakince yatırım 
yapmamızı ve bunları geliştirmemizi sağlayacak bir düzey. 
40 dolar düzeyinde bunu yapmak daha zor olacak, ama bu 
fiyatta bile finans piyasasına ve iç ekonomiye ciddi baskı 
hissetmeyeceğiz” ifadesini kullandı. 

Bakan, petrol fiyatının düşmesi halinde Rus 
ekonomisinde felaketin olmayacağını, aynı zamanda 
büyük ekonomilerin ticari açıdan karşı koymalarının 
istisnasız tüm ülkeleri etkileyeceğini belirterek, “Biz 
önemli derecede son yıllarda düzenlediğimiz makro-
ekonomik yapısal reformlarla korunuyoruz. Burada 
hem bütçe kuralı, hem döviz alım mekanizması hem 
de daha birçok şey var. Bu yüzden 70 dolardan 60 
dolara giden petrol hiçbir şekilde iç ekonomik duru-
mumuza baskı yapmaz, felaket gerçekleşmez” dedi. 

Ekonomik Kalkınma Bakanlığı, Ağustos ayında 
2019 yılı sonu petrol fiyat tahminini 63,4 dolardan 
61,2 dolara düşürdü. Bakanlığın değerlendirmesine 
göre, 2020 yılında petrol fiyatı 59,7 dolardan 57 
dolara düşecek. 
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Sberbank 400 milyar 
rublelik escrow hesap 
anlaşmalarını onayladı

Yıl sonuna kadar 
müteahhitlere verilen kredi 
1 trilyon rubleyi bulacak

Husnullin: Moskova 
2019’da gayrimenkul 
inşaat rekorları kırıyor

HABER HATTI

Moskova Belediye Başkanının Şehir 
İnşaat Politikasından sorumlu 
yardımcısı Marat Husnullin, yıl 

sonunda Moskova’da emlak inşaatının 
yaklaşık 10 milyon metrekare ile bu rakamın 
şehir için bir rekor olacağını belirtti.

Husnullin yaptığı açıklamada “Bu yıl 
yaklaşık 10 milyon metrekarelik gayri-
menkul inşa edeceğiz. Moskova tarihinde, 
bir yılda hiç bu kadar çok inşa etmedik” dedi.

Belediye Başkanı yardımcısı, yılın 
başından bu yana, geçen yılın aynı döne-
minden iki kat daha fazla gayrimenkulün 
inşa edildiğini söyledi.

Husnullin, bu hızın büyük ölçüde kentsel 
dönüşüm programının başlatılması ve hisseli 
inşaatlarla ilgili mevzuattaki değişikliklerle 
bağlantılı olduğunu açıkladı.

Sberbank, geçen sene Nisan ayından 
itibaren 400 milyar ruble değerinde 
escrow hesaplarla yapı finansman 

anlaşmasını onayladı. 
Konuyla ilgili Doğu Ekonomi Forumu 

öncesinde açıklama yapan Sberbank Başkan 
Yardımcısı Vladimir Sitnov, “Genel olarak, 
inşaat sektöründe kredi portföy hacmi 290 
milyar ruble değerinde. Aynı zamanda 400 
milyar ruble değerinde escrow hesaplarla yapı 
finansman kararı aldık” ifadesini kullandı. 

Sitnov, 2020 yılının ilk çeyreğinde escrow 
hesapların kredilendirme portföyünün 1,5-2 
kat artacağını belirterek, “2018 sonucunda 
proje finansman piyasasının yüzde 40’ını 
oluşturan banka müşterilerini yaklaşık 600 
şirketin 6 binden fazla müteahhiti oluş-
turuyor. Geri kalan müteahhitler büyük 
olmayan bankalar ve finans kuruluşlarında 
hizmet alıyorlar” dedi. 

Sitnov şu şekilde devam etti: “Yeni kuralların 
uygulanması sonucunda ciddi değişiklikler 
meydana geliyor ve bunların beraberinde müte-
ahhitler için finans hizmetleri yeniden yapı-
landırılıyor ve bu geçici maliyetlere yol açıyor. 
Banka bu sürecin bir parçası oluyor ve bazı 
riskleri üstleniyor. Tabii ki müteahhitler bundan 
hoşlanmıyor, fakat bunun kandırılan hissedarlar 
sorununun daha fazla olmaması için yapıldığını 
anlamak gerek.”

Dom.RF genel müdürü Aleksandr 
Plutnik, Rus müteahhitleri tarafından 
2019 sonuçlarına göre proje finans-

manı mekanizması aracılığıyla konut almak 
için bankadan alınan kredilerin hacminin 1 
trilyon rubleye ulaşabileceğini belirtti.

Plutnik yaptığı açıklamada “Bence bu 
rakam bir trilyon rubleye ulaşacak, şimdi 
yaklaşık 700 milyar ruble. Bizim görevimiz, 
elbette piyasanın yeni bir formata tamamen 
geçişi ve 2024 yılına kadar 6 trilyon 500 
milyar rubleye ulaşması” dedi.

Müteahhitlerin proje finansmanını sağla-
dıkları bankaların payları hakkında konuşan 
Plutnik şu anda Sberbank’ın kesinlikle lider 
olduğunu, aynı zamanda bankanın yüksek 
payının Sberbank’ın tüm şehirlerdeki aktivi-
tesi ile ilgili normal bir süreç olduğunu söyledi.

“Dom.RF” genel müdürü açıklamalarında 
“Aynı zamanda VTB’den de meslektaşlarımız 
da çok aktif çalışıyor. Ayrıca, yan bankamızdan 
da iyi ve kaliteli bir proje finansmanı portfö-
yüne ihtiyaç duyuyoruz” ifadelerine yer verdi.

BELIRLENDI
GELIŞME STRATEJILERI 

INŞAAT SEKTÖRÜNÜN 

Rusya’da ipotek faiz oranlarının 2030 
yılına kadar yüzde 7’nin altına 
düşmesi, inşaat halinde bulunan 

konutların hacminin üçte bir oranında 
artması ve konforlu alana sahip şeylerin 
payının ise iki kat artması gerek.

Rusya Federasyonu’nun 2030 yılına 
kadar inşaat sektörünün gelişimi stratejisi 
projesine göre 2022 yılında ipotek faiz oran-
larının yüzde 8,4, 2024 yılında yüzde 7,9 
,2030 yılında yüzde 6,9’a düşmesi gerek. 
İnşaat Bakanlığı’nın yayınladığı projede, 
2018 yılında 1 milyon 470 bin adet verilen 
ipotek kredi sayısının 2022 yılında 1 milyon 

770 bin, 2024 yılında 2 milyon 260 bin ve 
2030 yılında 2 milyondan fazla olması gerek-
tiği belirtildi. Aynı zamanda sıfır konut piya-
sasında ipotek kredi hacminin 2022 yılında 
780 bin, 2024 yılında 1 milyon 100 bin ve 
2030 yılında 1 milyonun üzerinde olması 
planlanıyor. 

Proje konut inşaat hacminin bir sene 
içerisinde 2024 yılında itibaren yılda 120 
milyon metrekareye artmasını öngörüyor. 
2022 yılında 104 milyon metrekare plan-
lanıyor. Aynı zamanda inşaat aşamasında 
bulunan çok daireli konut hacminin 2018 
yılındaki 127 milyon 500 bin metrekareden 

2022 yılında 151 milyona ve 2024 yılından 
itibaren 168 milyona yükselmesi gerek. 

Bununla birlikte hisseli inşaat katılım 
anlaşma sayısı da artış gösterdi. 2018 
yılında 660 bin seviyesinde olan bu 
değerin 2022 yılında 699 bin, 2024 
yılında 1 milyon 14 bin ve 2030 yılında 1 
milyonun üzerinde olması planlanıyor. 

Son olarak elverişli şehir ortamına 
sahip şehirlerin payı 2022 yılında yüzde 
45,2024 yılında yüzde 60 ve 2030 yılında 
yüzde 80’e kadar artacak. Stratejinin oluş-
turulma sürecinin Ekim 2019’a kadar 
tamamlanması planlanıyor.

Hükümet inşaat izninin alınma 
süresinin yedi iş gününden beş 
iş gününe, şehir inşaat planının 

verilme süresinin 20 iş gününden 14 
iş gününe azaltılmasını öngören yasa 
tasarısını Duma’ya sundu.

Duma’nın açıklamasında, “Yasa 
tasarısı yetkili devlet organları ve yerel 
yönetim organları tarafından kamu 
hizmetlerinin tek tip sunulma prati-
ğinin sağlanmasına yönelik” denildi. 

Yasa tasarısı kamu ve yerel yönetim 
hizmetlerinin ortak standartların oluşturul-

ması yoluyla sunulmasının düzenini, koşul-
larını ve sonuçlarını birleştirmeyi öngörüyor.

Ortak standartlar belirli kamu 
hizmetlerinin sunulmasının yapısını, 
düzenini, koşullarını ve sonuçlarını 
belirleyen idari kuralların üzerinde 
öncelikli hukuki normlar olacak. 

İlk ortak standartların İnşaat 
bakanlığı tarafından yönetilen şehir 
inşaat alanını kapsayan kamu hizmet-
leri ile ilgili olması planlanıyor. Buna 
göre 1 Ocak 2020 yılından itibaren 
inşaat izninin verilme süresinin yedi iş 

gününden beş iş gününe ve arsaların 
şehir inşaat planının verilme süre-
sinin 20 iş gününden 14 iş gününe 
düşürülmesi planlanıyor. 

Yasa tasarısının gerçekleşmesinin 
Rusya federasyonu için gerekli prosedür-
lerde ortak koşulların sağlanmasını sağla-
yacağı, başvuran taraflardan haksız yere 
ek belgelerin talep edilmesi vakalarının 
sayısını azaltacağı belirtildi. Ayrıca inşaat 
hizmetlerinin sunum kalitesinin kontro-
lünü kolaylaştıracak, inşaat izni alınması 
için gerekli prosedürleri hızlandıracak.

HÜKÜMET INŞAAT 
IZINLERININ 
VERILME 
SÜRESININ 
KISALTILMASINI 
TEKLIF ETTI
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Rusya Federasyonu 
Maliye Bakanlığı, 
6 Eylül - 4 Ekim 

2019 tarihleri arasındaki 
dönemde 187 milyar 100 
milyon ruble tutarında 
döviz satın alacak.

Günlük döviz alım 
hacmi 8 milyar 900 
milyon ruble olacak.

Açıklamada “Federal 
bütçenin, mevcut bazda 
petrol fiyatının baz sevi-
yesinin üstünde olması 
ile ilgili beklenen ilave 
petrol ve doğa gaz gelirle-
rinin Eylül 2019 tarihinde 
193 milyar 400 milyon 
ruble olduğu tahmin 
ediliyor. Gerçekte elde 
edilen petrol ve doğalgaz 
gelirlerinin beklenen 
aylık petrol ve doğalgaz 
gelir hacminden ve 2019 
yılının Ağustos ayın-
daki petrol ve doğalgaz 

gelirlerinin aylık temel 
hacminin değerlendirme-
sinden sapması 6 milyar 
300 milyon ruble oldu” 
ifadelerine yer verildi.

Böylece, döviz alımı 
için ayrılan toplam para 
tutarı 187 milyar 100 
milyon ruble’dir. Bu, bir 
ay öncesinden 59 milyar 
100 milyon ruble daha az. 
7 Ağustos’tan 5 Eylül’e 
kadar olan süreçte Maliye 
Bakanlığı döviz alımı için 
246 milyar 200 milyon 
ruble ayırdı.

Rusya Merkez Bankası, 
15 Ocak’taki bütçe kuralı 
uyarınca Maliye Bakanlığı 
için döviz alımlarında bir 
moratoryum kaldırdı. 1 
Şubat gününden itibaren 
Merkez Bankası, morator-
yumda gerçekleşmeyen bu 
işlemleri yapmak için daha 
fazla para almaya başladı.

Maliye Bakanlığı Eylül 
ayında 187 milyar ruble 
döviz satın alacak

Rusya’nın uluslara-
rası rezervleri 1 
Eylül itibariyle 1 

Ağustos’taki 519 milyar 
800 milyon dolar itiba-
riyle 529 milyar 100 
milyon dolar oldu. Rusya 
Merkez Bankası, böyle-
likle Ağustos ayı içeri-
sinde uluslararası rezerv 
hacminin 9 milyar 300 
milyon dolar arttığını 
belirtti.  Hatırlanacağı 
üzere, Temmuz ayı artışı 
1 milyar 400 milyon dolar 
oldu. 

Merkez Bankası’nın 
verilerine göre, Temmuz 
ayında olumlu eğilim 
IMF’deki rezerv pozis-
yonu ve altın rezervi saye-
sinde saptandı. 

Yabancı döviz 
cinsinden rezervler 

Temmuz ayının başındaki 
407 milyar 618 milyon 
dolardan Ağustos ayı 
başında 407 milyar 205 
milyon dolara düştü. 

Merkez Bankası ve 
Rus hükümeti tarafından 
yönetilen döviz, para, IMF 
rezerv pozisyonu, altın 
ve diğer rezerv varlık-
lardan oluşan ülkenin 
uluslararası rezervleri, 
Ağustos 2008’de 598 
milyar dolarla tarihinin 
en yüksek seviyesine 
ulaşmıştı.

Daha önce Merkez 
Bankası Başkanı Elvira 
Nabiullina, merkez 
bankasının bütçe kural-
ları çerçevesinde ulus-
lararası rezervleri artır-
maya devam edeceğini 
açıkladı.

Rusya'nın uluslararası 
rezervleri Ağustos 
ayında arttı

RUSYA’NIN MAKROEKONOMISINDE 
YAPILANLAR KITAPLARA GEÇECEK

SON 5 YIL IÇERISINDE

Rusya Ekonomik Kalkınma 
Bakanı Maksim Oreşkin, 
Rusya’nın makroekonomisinde 

2014’ten 2019 yılına kadar yapılan 
şeylerin kesinlikle ders kitaplarında 
yer alacağını belirtti.

Oreşkin yaptığı açıklamada “Geçti-
ğimiz beş yıl boyunca birçok reform 
yaptık. Enflasyon hedeflemesi, yeni 
bir bütçe kuralı, büyük bir bütçe 
konsolidasyon programı başlattık ve 
ayrıca değişken döviz kuruna geçtik” 
dedi.

Değişimlerin ölçeğini değerlen-
dirmek için bakan bir örnek verdi 
ve açıklamalarında “Beş yıl önce, 

Rusya’ya varil başına 115 dolar veril-
mesi gerekiyordu. Ancak böyle bir 
durumda, bütçemizi ve ödemeler 
dengesini koruyabilirdik. Şimdi fiyat 
ise varil başına 45 dolar. Anlayabiliyor 
musunuz? Beş yıllık bir süreç içeri-
sinde 115 dolardan 45 dolara indik. 
Petrol ve doğal gaz bütçe açığı daha 
önce yüzde 10’un biraz altındayken 
yüzde 6’ya düştü” ifadelerine yer 
verdi.

Bakan böyle bir konsolidasyonun 
asla ve hiç kimseyle olmadığını belir-
terek açıklamalarına şu şekilde devam 
etti:

“Geçen yüzyılın 80’li yıllarının 

ortalarında Suudi Arabistan nispeten 
düşük petrol fiyatından memnundu, 
ancak Sovyetler Birliği’nin yüksek 
fiyatlara ihtiyacı vardı. Sovyetler 
Birliği zayıf bir bağdı, petrol piyasası 
düşüş gösterdiğinde bütün problemler 
onu buluyordu. Şimdi ise tam tersi bir 
durum var, Suudi Arabistan ve Rusya 
petrol pazarındaki yerleri değiştirdi. 
Onların varil başına 70 dolara ihtiyaç-
ları var, bizim ise 40 dolara.”

Oreşkin, dünya ekonomisinin ciddi 
sorunlarla karşı karşıya kalması 
halinde Rusya’ya da zarar vereceğini, 
ancak daha önce bu zararın daha fazla 
olduğunu vurguladı.

Rusya Ekonomik 
Kalkınma Bakanlığı, 
2019 sonunda enflas-

yonun yüzde 3,6-3,8 seviye-
sinde olmasını bekliyor.

Bakanlığın “Enflasyon 
resmi. Eylül 2019” adlı rapo-
runda, Eylül sonunda aylık 
anlamda tüketici fiyatlarında 
sıfır düzeyinde artış beklendiği 
ve bunun yıllık yüzde 4,1’lik 
artışa uygun olduğu belirtildi. 

Raporda, “ Önümüzdeki üç 
ay içerisinde enflasyon eğilimi 
zayıf ipotek ve durumsal kredi 
aktivitesi ile birlikte tüketici 
kredilendirilmesinin yavaş-
laması fonunda korunacak” 
denildi. 

Açıklamalara şu şekilde 
devam edildi:

“Öte yandan, Ağustos 
2019’da yıllık enflasyon bir ay 
önceki yüzde 4,58’in ardından 
4,31‘e yavaşladı ve bu bakan-
lığın değerlendirmelerinin 
altında kaldı. Ağustos ayında 
enflasyonun yavaşlamasına 
sebze ve meyve ürünlerinin 
mevsimsel ucuzlaması katkı 
sağladı. Sene sonuna doğru 
2018 sonunda bu segmentte 
enflasyona artan baskı sağlayan 
tek seferlik faktörlerin geçerlili-
ğini kaybetmesi ile birlikte gıda 
ürünlerinin fiyatlarındaki artış 
temposunun normalleşmesi 
bekleniyor.”

Ekonomik Kalkınma Bakanlığı, 
yıl sonunda yüzde 3,6 - 3,8 
seviyesinde enflasyon bekliyor

Rusya Ekonomik Kalkınma Bakanı Maksim 
Oreşkin, 2019 sonuna kadar ülkedeki enflas-
yonun, öngörülen yüzde 3,8 seviyesinin altında 

kalması ihtimalinin tüketici fiyatlarındaki artışın öngö-
rüyü aşabileceği gerçeğine bağlı olduğunu belirtti.

Oreşkin yaptığı açıklamada “2019’un sonunda, %3 
’lük bir enflasyon tahminimiz var, ancak son haftalarda 
gördüğümüz eğilimlerin değişebileceği anlaşılıyor, bu 
nedenle tahminleri henüz değiştirmiyoruz, ancak bu 
seviyenin üstünde olmak için eğilimler daha erken 
yapabileceğimizi gösteriyor. Riskler azalıyor” dedi.

Daha önce Ekonomik Kalkınma Bakanlığı, bu yılki 
Rusya Federasyonu için enflasyon tahminini yüzde 
4.3’ten yüzde 3.8’e indirdi. 2020 yılında bakanlık 
enflasyonu yüzde 3 olarak bekliyor.

Ekonomik Kalkınma Bakanlığı, Rusya Merkez 
Bankası para politikasının yumuşamasına rağmen, 
Rusya’nın enflasyonda düşüş eğiliminde olduğunu 
öngörüyor. Bu hesaplamalar, Merkez Bankası’nın 
önlemleri sayesinde tüketici kredilerindeki artışın 
keskin bir şekilde yavaşlayacağı gerçeğine dayanmak-
tadır. Bu, perakende satışların artışını 2019’daki yüzde 
1.3’ten 2020’de yüzde 0.6’ya düşürecek ve fiyatları 
düşük tutacak olan nüfusun talebini zayıflatacaktır.

EKONOMIK 
KALKINMA 
BAKANLIĞI 
ENFLASYONUN 
YAVAŞLAMA 
RISKLERINI GÖRÜYOR
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Moskova Belediye 
Başkanlığı ve Moskova 
hükümeti internet 

sitesi, Moskova’da 2 Eylül’den 
itibaren franchise üzerinden 
çalışan veya çalışmayı plan-
layan işadamlarından başvuru-
ların kabul edildiğini belirtti. 
İşleri bir milyon ruble’ye kadar 
yardım alabilir. Şehir yetkili-
leri ekipman maliyetinin bir 

kısmını dengelemeye hazır.
Açıklamada “Franchise ile 

çalışan işadamları, yabancı 
teçhizat için bir kira sözleşmesi 
kapsamında yapılan ödemelerin 
yüzde 25’ini, yerli teçhizatın ise 
yüzde 35’ini karşılayabilir. Kendi 
parasıyla ekipman satın alarak, 
Moskova franchise’ları değe-
rinin dörtte birini telafi karşıla-
yabilirler” ifadelerine yer verildi.

Kamu Odası toplantısında 
Moskova Sağlık Depart-
manı Başkan Yardımcısı 

Andrey Starşinin, Moskova’da 
ebeveynlerin yüzde 9’unun 
çocuklarının aşı olmasını kabul 
etmediğini belirtti.

Starşinin yaptığı açıklamada 
“1 Eylül 2019 tarihli elektronik 
veri tabanına göre, çocukların 
yüzde 65’i ulusal takvim tara-

fından belirlenen zamanda 
aşılarını yaptırdı. Aşı yaptıran 
çocukların sayısı 1 milyon 250 
bin oldu” dedi.

Starşinin, 473 bin çocuğun 
(yüzde 24.6) geç aşılandığını 
belirtti. Ayrıca, 170 binden 
fazla veli çocuklarının aşı olma-
larını tamamen reddetti (yüzde 
9). 88 binden fazla kişi kızamık 
aşılarını reddetti.

Franchising ile çalışan 
Moskovalı iş adamlarına 
sübvansiyon sağlanacak

STARŞININ: MOSKOVA’DAKI 
EBEVEYNLERIN YÜZDE 9'U 
AŞIYA KARŞI

Moskova Yeni Alanların 
Gelişimi Departmanı 
Başkanı Vladimir 

Jidkin, başkentin Troitsk ve Novo-
moskovskiy Okrugu'nun başkent 
bölgeleri arasında hisseli katılım 
anlaşmalarıyla satın alınan yeni 
binalarda daire sayısı konu-
sunda liderlik ettiğini belirtti. Bu 
yıl Troitsk ve Novomoskovskiy 
Okrugu'nun payı, yapılan anlaş-
maların yüzde 40'ını oluşturuyor.

Jidkin yaptığı açıklamada 
"Daha sonra Kuzeydoğu Okrugu 
(yüzde 12) ve Batı (yüzde 10,5) 
Okrugu geliyor" dedi.

Moskova Yeni Alanların Geli-
şimi Departmanı Başkanı, yedi 
yıldan fazla bir süre içinde Yeni 
Moskova'da yaklaşık 12 milyon 
metrekare konut inşa edildi. Bu 
gayrimenkul müteahhitler tara-
fından, yani başkentin bütçe 
paraları olmadan inşa edildi. 
Bununla birlikte Moskova, bağlı 
bölgelerde karayolu taşımacılı-
ğının ve sosyal altyapının geliş-
tirilmesi için para tahsis etmek-
tedir.

Jidkin açıklamalarında ayrıca 
"Tam olarak bu faktör yeni 
başkent bölgelerinde konut alma 
için çekici kılıyor. Moskovalı-
ların Troitsk ve Novomoskovskiy 
Okrugu'nun yeni binalarındaki 
daire alıcıları arasındaki payının 
yedi yılda yüzde 15'ten yüzde 
70'e yükselmesi şaşırtıcı değil" 
ifadelerine yer verdi.

BAŞKENT BÖLGELERI 
ARASINDA HISSELI KATILIM 
ANLAŞMASINDA LIDER OLDU

YENI MOSKOVA,

Moskova Şehir Mülkiyet Departmanı, on yıl 
içerisinde endüstriyel komplekslere ve 
teknoloji parklarına kadastronun yüzde 

0,3 ve yüzde 0,01 miktarında ayrıcalıklı bir arazi 
kiralama oranının verilmesi ve işletmelerin durum-
larının yıllık olarak onaylanması konusunu ele aldı.

Açıklamada "Daha önce, Mevcut ayrıcalığı 
tesis eden ya da onaylayan kentsel arsaların kira 
sözleşmeleri için ek anlaşmalar yalnızca bir yıl 
için imzalanmıştı ve işletmelerin bir sanayi komp-

leksi ya da bir sanayi parkı olarak statülerini yıllık 
olarak doğrulamaları ve daha sonra kamu hizmeti 
için Şehir Mülkiyet Departmanına başvurmanız 
gerekiyordu" ifadelerine yer verildi.

2019 yılı başından bu yana departman, toplam 
30,8 hektarlık alana sahip arazilerle ilgili olarak 
16 kira sözleşmesi kapsamında sanayi kompleks-
leri ve teknoparklara ayrıcalık sağladı. Bu, kiracı-
lara 37 milyon 300 bin ruble tasarruf etme fırsatı 
verdi.

Başkentin Çevre Yönetimi ve 
Çevre Koruma Departmanı 
Başkanı Anton Kulbaçevskiy, 

Moskova hükümetinin aktör Leonardo 
DiCaprio ve eko-aktivist Greta Thun-
berg’i 2020 yılında Moskova’da yapı-
lacak olan İklim Forumu’na davet 
etmeyi planladığını bildirdi.

Kulbaçevskiy yaptığı açıkla-
mada, "Çevre gündemini belirleyen 

eko-aktivistlerin ve yıldızların 
forumlarımıza katılmasına karşı 
değiliz. Leonardo DiCaprio ve diğer 
yıldızları, BM ile ortaklaşa düzen-
lenecek bir sonraki foruma davet 
etmeye  hazırız.  İsveç'te çocuklar 
arasındaki eylemi düzenleyen 
16 yaşındaki eko-aktivist Greta 
Tunberg'in Nobel Ödülü'ne layık 
görülmesi tesadüf değil. Onu 

gelecek sene forumumuza davet 
edebiliriz" dedi.

Mart ayında Greta Thunberg, 
Nobel Barış Ödülü'ne İsveç ve Norveç 
milletvekilleri tarafından aday göste-
rildi. Şubat 2019 tarihinde, kız 
Paris'te yaklaşık 1 bin kişinin katıl-
dığı bir yürüyüş düzenledi. Kızın 
ellerinde İsveççe "iklim uğruna okul 
grevi" yazılmış bir pankart vardı.

Moskova hükümeti, Leonardo Di 
Caprio’yu İklim Forumu’na davet edecek

Moskova teknoparklara 10 yıllığına 
ayrıcalıklı kira imkanı sunacak
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ПОДГОТОВКА:
В кастрюле разогрейте подсолнечное 

масло, Положите мясо, жарьте до 
исчезновения жидкости.Добавьте мелко 

нарезанный лук, свежий перец, натёртый 
чеснок и ёще пожарьте 3-4 минуты. Потом 

положите натёртый помидор и томатною 
пасту.Накроёте крышкой и тушите на маленьком 

огне до мягкости мяса. 
Баклажаны проткните по бокам вилкой . Со всех сторон 

обожгите на огне плиты. Когда баклажаны станут 
мягкими, остудите и снимите с них кожу. Мелко 

порежьте.
В другой кастрюле разогрейте сливочное масло , добавьте 

муку и острожно перемешивая весёлкой 1-2 минуты 
прожарьте . Налейте холодное молоко, перемешайте и 
доведите до кипения. Когда молоко с мукой загустеет , 

добавьте натёртый сыр, баклажаны, соль и перец, мускат и 
ещё 2 минуты потушите. Положите готовые баклажаны на 

тарелку и сверху горячее готовое мясо. Приятног аппетита !

MALZEMELER:
- 500 gr kuşbaşı et dana veya kuzu eti
- 3 yemek kaşığı sıvı yağı
- 2 adet orta boy soğan
- 1 adet sivri biber
- 1 adet rendelenmiş domates 
- 1 yemek kaşığı domates salçası 
- 2 diş rendelenmiş sarımsak
- 2 su bardağı sıcak su
- tuz ve kara biber
BEĞENDİ İÇİN MALZEMESİ
- 4 adet orta boy patlıcan
- 1 yemek kaşığı tereyağı
- 1.5 yemek kasığı un 
- 1.5 su bardağı süt 
- 2 yemek kasığı rende kaşar
- 1 tutam muskat
- Tuz ve çok az beyaz karabiber

ETİN HAZIRLANIŞI
Tencereye veya tavaya sıvı yağı koyup 
ısıtın. Etleri ilave edin kendi bıraka-
cağı suyu çekene kadar kavurun. İnce 
doğranmış soğanı, küçük doğranmış yeşil 
biberi, rende sarımsağı katıp 3-4 dakika 
kavurun. Rendelenmiş domatesi, salçayı ilave 
edip karıştırın, sıcak suyunu koyun, kapağını 
kapatıp kısık ateşte etler yumuşayıncaya kadar pişirin. 
Tuzunu, biberini katıp 5 dakika daha pişirin .Ocağı 
kapatın.

BEĞENDİNİN HAZIRLANIŞI
Patlıcanları bir kaç yerinden delin, fırında veya eteşte 
közleyin. Kabuklarını soyun, bıçakla ince ince doğrayın 
.Bir tencerede tereyağını eritın, ununu katıp çırpma 
teli ile un kokusu gidene kadar, kısık ateşte 1-2 dakika 
karıştırın. Soğuk sütünü katın, karıştırarak kaynatın. 
Koyulaşınca rende kaşarı, patlıcanı, tuzunu, muskatını 
varsa ,karabiberini, ilave edip 2 dakika pişirin . Servis 
tabağına koyup yayın, üzerine sıcak olarak pişirdiğiniz 
eti koyup servis yapın.

ХЮНКЯР БЕЕНДЫ
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ДЛЯ НАЧИНКИ:
500 гр. мелко порезанной кубиками говядины 

или баранины
3 ст. ложки подсолнечного масла

2 репчатого лука среднего размера
1 свежий стручковый перец

1 натёртый помидор
1 ст. ложка томатной пасты
2 натёртых зубкика чеснока

2 стакана горячей воды
Соль и чёрный перец

Для приготовления баклажанов
4 баклажана среднего размера
1 ст. ложка сливочного масла

1.5 ст.ложка муки
1.5 стакана молока

2 ст.ложки натёртого сыра
1 щепотка муската

Соль и чёрный перец по вкусу

Afiyet olsun...

HÜNKAR BEĞENDİ
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Moskova’daki sanayi işletmelerinin 
ürünleri dünyanın 180'den fazla 
ülkesine ihraç ediliyor.

Moskova Belediye Başkan Yardımcısı, 
Moskova hükümeti başkanı Natalya Sergu-
nina, “ Moskova’nın hammadde dışı enerji 
dışı ihracatının toplam hacmi yılın ilk yarı-
sında 11 milyar dolara ulaştı. Bu Rusya’nın 
toplam değerinin yüzde 16,3’ü oluştu-
ruyor” ifadesini kullandı.

Yılın ikinci çeyreğinde ilk çeyreğine 
göre Moskovalı işadamları yeni ihracat 
alanları oluşturdular. Ticari partnerler 
listesine 12 ülke daha eklenerek, bu sayı 

170’ten 182’ye yükseldi.
Yakın gelecekte başkent girişimcileri 

yurtdışına ulaşım araçları, elektrik ekip-
manları, sağlık teknik cihazları ve gıda 
ürünleri gönderecekler.

Hammadde dışı enerji dışı ürünlerin 
en büyük beş ithalatçısı arasında yılın ilk 
yarısında Belarus, Kazakistan, İngiltere, 
ABD ve Almanya yer alıyor. Şehrin ihra-
catçılara tüm aşamalarda yardım ettikleri, 
çağdaş altyapı oluşturdukları, sübvansiyon 
ve ayrıcalık sağladıkları ve uzmanların 
ilgili konularda danışmanlık yaptıkları 
belirtildi. 

Merkez Bankası 
Başkanı Elvira 
Nabiullina, Sene 

sonuna kadar vatandaşların 
kredilendirme hacminin 
yüzde 15-20 oranında arta-
cağını bildirdi. 

Nabiullina yaptığı açık-
lamada, “Bizim değerlen-
dirmelerimize göre, kuru-
luşların kredilendirmesi 
bu sene yüzde 7-10, halkın 
kredilendirmesi yüzde 
15-20 oranında artacak” 
ifadesini kullandı. 

Nabiullina, önümüzdeki 
senenin tahminine göre 
tüketici kredilendirme 
eğiliminin yaklaşık yüzde 
10 oranında olacağını belir-

terek, “Bu herşeyden önce 
makro ihtiyatı önlemler 
altında azalıyor. Önlemler 
tüketici kredilendirme 
temposu ve artışının azal-
masının sağlanması için 
alınıyor” dedi. 

2018 yılında vatandaş-
ların kredi kuruluşları önün-
deki gecikmiş borç hacmi 
yüzde 10,5 oranında azaldı. 

Daha önce Nabiullina, 
halkın yüksek kredilen-
dirme düzeyinin tüketici 
kredilendirme piyasasında 
boşluğun olduğu anlamına 
gelmediğini, bunun insan-
ların düşük yaşam düze-
yinin göstergesi olduğunu 
belirtti. 

Moskova Belediye Başkanı 
Sergey Sobyanin, 
Metropollerin devletle-

rinin ekonomik kalkınmasının 
lokomotifleri olduğunu ve Rusya 
ekonomisinin kazandığı her 5 
rubleden birinin Moskova saye-
sinde olduğunu belirtti.

Belediye Başkanı yaptığı 
açıklamada “Moskova gibi aglo-
merasyonlar, ülkelerinin ekono-
misinin gelişmesinin lokomoti-
fidir. Eğer böyle büyük şehirleri 
sevmiyorsak, bir de onların 
olmadıklarını düşünelim. O 
zaman tüm çevre bölgeler 
yoksulluk içine girecek. Bu 
bölgeler bugün üretiminin 
yüzde 70’ini Moskova’ya 
iletiyor” dedi.

Sobyanin, Moskova’nın her 
yıl devlet hazinesine, fonlar 
dahil olmak üzere diğer bölge-
lerin bütçe karşılığını eşitle-

meyi mümkün kılan yaklaşık 
2 trilyon ruble vergi ve harç 
ödediğini söyledi. Belediye 
Başkanı, başkentin ayrıca 
Podmoskovye’de yaklaşık 2 
milyon iş ilanı yarattığını 
söyledi. Ayrıca ekonomisi saye-
sinde diğer bölgelerde 3 milyon 
500 bin iş ilanı yaratıyor.

Moskova Ekonomik Politika 
ve Şehir Kalkınma Departmanı 
Başkanı Denis Tihonov, kentsel 
aglomerasyonların genellikle 
ekonomik olarak verimli oldu-
ğuna inanıyor, dünya nüfu-
sunun yüzde 50’si bu şehirlerde 
yaşıyor ve dünya GSYİH’sinin 
yüzde 80’ini üretiyor. Tihonov, 
dünyanın en büyük 600 şehri 
arasına sadece 12 Rus şehrinin 
girdiğini, dünyanın en büyük 
100 aglomerasyonları arasına ise 
sadece ikisinin (Moskova ve St. 
Petersburg) girdiğini söyledi.

Rusya’da ilk kez dinamik QR kodu 
kullanılarak Hızlı Ödeme Sistemi 
ile ürünün ödemesi yapıldı. Promsv-

yazbank ve SKB-Bank’ın özel müşterileri, 
kredi kuruluşlarının mobil uygulamalarını 
kullanarak satın alma işlemlerini gerçek-
leştirdi. Hızlı ödeme sistemi ile ödemelerin 
onaylanması “Rossiyskiy Standart” bankası 
tarafından yapılıyor.

Bankalar hızlı ödeme sistemi ile bağlantı 
kurmak için ticaret ve hizmet işletmele-
rinden büyük talep görüyor, böylece müşte-
riler yeni bir uygun ödeme aracına sahip 
olacak ve bankanın hızlı ödeme sistemi 
aracılığıyla komisyonu klasik iktisapta 
olduğundan daha az olacaktır. Dinamik 
QR kodu, birden fazla ürün ve hizmet için 
ödeme yaparken özellikle talep görecek, 
statik olan ise küçük işletmeler veya büyük 
şirketler için daha uygun olacaktır.

Aynı zamanda bankacılar hızlı ödeme 
sisteminin tam teşekküllü girişimi için 
en azından sistemik olarak önemli 11 
bankanın hepsinin buna katılması gere-
kiyor. Şu anda, sadece dokuz tanesi hızlı 
ödeme sistemine bağlı.

Sberbank Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Stanislav Kuznetsov, yılın 
ilk yarısında Sberbank’ın sistemle-

rine yaklaşık 2 bin saldırı kaydettiğini ve 
onlardan en az 25 milyar ruble değerinde 
zarar gelmesini önlediğini belirtti.

Kuznetsov yaptığı açıklamada “Sber-
bank’a yılın ilk yarısında toplamda iki bin 
saldırı kaydettik. Aynı zamanda, saldırı 
sayısında hafif bir artış kaydettik” dedi.

Kuznetsov, bankanın sosyal mühendislik 
kullanarak siber saldırıların sayısında 
bir artış olduğunu belirterek açıklamala-
rında “Bu eğilimin bu açıdan 2 yeni lider 
oluşması yönünde kesinleştiğini saptı-
yoruz. İlki para çekmeyi amaçlayan işlenen 
suçlardan sonraki para kazanma yoluyla 
insan ve şirketler hakkında veri toplama 
eğilimidir. İkinci eğilim ise, dolandırıcıların 
zayıf korunan şirketlere odaklandığını 
görüyoruz, bunlar küçük ve orta ölçekli 
işletmeler. Bugün, küçük ve orta ölçekli 
işletmelerin bu yönde finansal paraların 
çekilmesi için hedeflenmiş bir hedef oldu-
ğunu görüyoruz” ifadelerine yer verdi.

Kuznetsov açıklamalarında ayrıca 
“Sistemlerimizin, yılın ilk yarısında en az 
25 milyar ruble değerinde teorik olarak 
olası saldırı hasarını önlediğini söyleyebi-
lirim” ifadelerini kullandı.

Rusya'da QR kodu 
kullanılarak Hızlı 
Ödeme Sistemiyle ilk 
ürün ödemesi yapıldı

Sberbank yılın ilk 
yarısında 25 milyar 
rublelik zararı önledi

RUSYA EKONOMISIN KAZANDIĞI 
HER BEŞ RUBLEDEN BIRISI 

MOSKOVA SAYESINDE

MOSKOVA BELEDIYE BAŞKANI SERGEY SOBYANIN:

Nabiullina: Halkın 
kredilendirilme hacmi artacak

Moskova’nın 
sanayi 

ürünleri 
180’den fazla 
ülkeye ihraç 

ediliyor

Rus şirketleri “Gazprom” ve “Rosneft” 
2018 yılı sonucunda likidite hacmine 
göre Avrupa, Orta Doğu ve Afrika’nın 

en büyük on şirketi arasına girmeyi başardı.
Uluslararası kredi derecelendirme 

kuruluşu Moody’s, “Rosneft”in kendi nakit 
kaynağını 2017’ye göre neredeyse 2 kat 
artırarak 18 milyar euroya yükselttiğini 
belirtti. Fakat analistler 2019 yılında bunun 
hacminin düzeldiğini, yılın ilk yarısında 

likidite kaynağının şirketin borç ödemeleri 
sebebiyle azaldığını ifade ettiler. 

Gazprom da geçen seneki değerlerini 
3 milyar 200 milyon euro artırarak 21 
milyar euroya yükseltmeyi ve listede 7. 
sırada yer almayı başardı.  

2018 yılı sonunda ilk ona ilk kez 
dünyanın en büyük petrol şirketi Saudi 
Aramco girdi. 43 milyar Euroluk kaynak 
ile bu şirket Avrupa, Orta Doğu ve Afri-

kanın en çok gelir sağlayan şirketi oldu.
Burada değerlendirilen finans sektörü 

dışındaki şirketlerin nakit para hacimleri 
2018 yılında yüzde 15 oranında artarak 1 
trilyon 100 milyar euro oldu

Likidite hacmine göre en büyük yine 
enerji sektörü olduğu ve toplam hacmin 
yüzde 21’ini oluşturdu. Diğer enerji şirket-
lerinden Total, Shell, BP ve Eni, Electricite 
de France listeye girmeyi başardılar. 

GAZPROM VE ROSNEFT, AVRUPA’NIN EN ÇOK  
GELIR SAĞLAYAN ŞIRKETLERI ARASINA GIRDI
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Ekonomik Kalkınma Bakanlığı 
Departmanının müdür yardım-
cısı Larisa Korepanova, Ekonomik 

Kalkınma Bakanlığı’nın Rusya Federasyo-
nu’nda 2050 yılına kadar olan ekonomik 
gelişimi için uzun vadeli bir program 
geliştirmeye başladığını ve programın dört 
senaryo öngörmekte olduğunu belirtti.

Korepanova yaptığı açıklamada “2050 
yılına kadar uzun vadeli bir gelişme stra-
tejisi üzerine çalışılıyor. Ülkemizde böyle 

bir strateji yoktur, maksimum tahmin ve 
stratejik planlama 2036 yılında olacaktır. 
Ülkemizin gelişimi için dört senaryo 
geliştireceğiz. Her senaryoda, bu senar-
yolarda belirtilen notlara ulaşmanın 
maliyetini tahmin ediyoruz” dedi.

Korepanova açıklamalarında ayrıca 
“Hepsinden önemlisi, hızlandırılmış tekno-
lojik gelişime dayanan üçüncü senaryoyu 
beğeniyorum. Yenilenebilir enerji alanında 
maliyet etkin olduğu bir dizi önlem olan 

enerji verimliliği önlemleri tam kapasiteye 
dahil edilecektir. Bu senaryonun kolayca 
uygulandığı söylenemez ancak ülkemiz 
için en gerçekçi senaryo. Sera gazı emis-
yonlarındaki düşüşün ortasında ekonomik 
gelişme ve GSYİH artışı harika bir deneyim 
olacak” ifadelerine yer verdi.

Dördüncü ekonomik gelişme senar-
yosu, diğer şeylerin yanı sıra, Paris Anlaş-
masının küresel ısınmayı sürdürme 
hedefine ulaşılmasını sağlar.

Rusya Merkez Bankası,  yönetim 
kurulu toplantısı sonunda orta vadeli 
tahmininde 2019 yılında Ural petro-

lünün ortalama fiyatı için temel tahmininin 
varil başına 65 dolardan 63 dolara düşür-
düğü bildirdi. 

2020 yılında Ural petrolünün fiyatının 
varil başına 55 dolar,   2021-2022 yılları 
arasında ise varil başına 50 dolar olacağı 
tahmin ediliyor.

Rusya Federasyonu Maliye Bakanlığı’nın 
verilerine göre, bu yılın Ağustos ayında 
Ural petrolünün ortalama fiyatı varil başına 
59,38 dolardı. Ocak - Ağustos 2019 tarihleri 
arasında Urals petrolünün ortalama fiyatı 
varil başına 64,54 dolar oldu.

Merkez Bankası, 
2019 yılında petrol 
fiyatlarına ilişkin 

tahminlerini düşürdü

2050’YE KADAR EKONOMIK GELIŞME 
IÇIN UZUN VADELI BIR PROGRAM 

GELIŞTIRILMEYE BAŞLANDI

Rusya Ekonomik Kalkınma 
Bakanı Maksim Oreşkin, 
Ekonomik Kalkınma Bakanlı-

ğı’nın 2019 yılında reel gelir artışına 
dair neredeyse sıfır gösterge bekledi-
ğini belirtti.

Bakan açıklamalarına şu şekilde 
devam etti:

“Şu anda hükümette görüştüğümüz 
önlemlerin bütün bir planını hedef-
lediğimiz şey budur, sekiz yön vardır, 
yatırım ortamının iyileştirilmesinden, 
teknolojinin geliştirilmesinden ve tam 
olarak maliyetleri düşürmeyi ve emek 
için ek bir talep oluşturmayı amaçlayan 
birçok başka hikayeye kadar bir yön 
var. Ancak sadece tarafın arz faktörleri 
hakkında konuşmak yanlıştır, talep 
tarafı hakkında konuşmak önemlidir.”

Ağustos ayında Ekonomik Kalkınma 
Bakanlığı, nüfusun reel harcanabilir 
gelirinin 2019’daki artışına yönelik 
tahminlerini yüzde 1’den yüzde 0,1’e 
düşürdü.

Bakan ayrıca açıklamalarında 
“Artan faiz ödemeleri ve toplam talebin 
zayıflığı fonunda reel harcanabilir 
gelir artışı bu yıl sadece yüzde 0,1 
olacak ve 2020 yılında ekonomik artış 
ve yatırım faaliyetlerinin güçlendiril-
mesi fonunda ise yüzde 1,5 oranına 
ulaşacak” ifadelerine yer verdi.

Ekonomik Kalkınma Bakanlığı’nın 
önceki (Nisan) tahmini, Rusların reel 
harcanabilir gelirlerinde 2020 yılında 
yüzde 1,5 oranında bir artışa işaret 
ediyordu.

Oreşkin, reel 
gelirlerde sıfır 
düzeyinde artış 

bekliyor

EKONOMIK KALKINMA BAKANLIĞI DEPARTMANININ MÜDÜR 
YARDIMCISI LARISA KOREPANOVA:

YURT DIŞINDAN ITHALAT 
HACMI YÜZDE 1,3 AZALDI

Kostin, tüketici 
kredi artışının 
kısıtlanmasına 
yönelik önlemleri 
yeterli gördü

Rusya Federal Gümrük 
Servisi (FTS), Ocak-Ağustos 
2019 tarihleri arasında 

Rusya Federasyonu’na yurt dışı 
ülkelerinden yapılan ithalatın 
geçen yılın aynı dönemine göre 
yüzde 1.3 düşüşle 137 milyar 700 
milyon dolara gerilediğini belirtti.

Açıklamada “Gümrük istatis-
tiklerinden alınan ilk verilere 
göre Ocak-Ağustos 2019 tarihleri 
arasında yurt dışı ülkelerinden 
malların değer cinsinden ithalatı 

137 milyon 699 bin dolar olarak 
gerçekleşti ve 2018 yılının aynı 
dönemine göre yüzde 1.3 oranında 
azaldı” ifadelerine yer verildi.

Ağustos 2019 tarihinde, yurt 
dışı ülkelerinden yapılan mal 
ithalatının değeri geçen yılın 
Ağustos ayına göre yüzde 0,8 
oranında artarak 18 milyar 775 
milyon dolar olarak gerçekleşti. 
Aynı zamanda, Temmuz 2019 
tarihine kıyasla gösterge yüzde 
1,6 azaldı.

VTB Başkanı Andrey Kostin, orta 
vadede Rusya'da tüketici kredi-
lerinin tek haneli artacağını, 

bunu tutmak için Rusya Federasyonu 
Merkez Bankası önlemlerinin yeterli 
olduğunu belirtti.

Kostin yaptığı açıklamada "Bu 
açıklanan Merkez Bankası önlemle-
rinin tüketici kredilerini soğutacağını 
tahmin etmenin, tüketici kredi artı-
şında bir miktar caydırıcı etki yarata-
cağını tahmin ediyoruz. Orta vadede, 
tüketici kredilerinin tek haneli bir 
rakamla artacağını ve önemli bir aşırı 
ısınmanın olmayacağını düşünüyoruz. 
Dürüst olmak gerekirse şimdilik 
büyük riskler görmüyoruz" dedi.

Kostin ayrıca Rusya Ekonomik 
Kalkınma Bakanı Maksim Oreşkin'in 
Rusya’nın ekonomisinin 2021’de tüke-
tici kredilerinin artış oranını sınırla-
yacak önlemlerin yokluğunda durgun-
luğa girebileceği fikrine katılmadığını 
da belirtti.

1 Ekim'den itibaren Rus bankaları 
borç yükünün göstergesini hesap-
lamak ve borç yükünün göstergesine 
ve kredinin tam değerine bağlı olarak 
risk oranlarına ek ücretler uygu-
lamak zorunda kalacaklar. Artan risk 
oranları, bankanın verilen kredilerini 
güvence altına almak için eskisinden 
daha fazla sermayeye ihtiyaç duyacağı 
anlamına gelir. Bu, kredi birikimini 
daha az karlı hale getirir.
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Turstat servisi, Rusya’ya en 
çok Ukrayna, Kazakistan, 
Çin ve Finlandiya’dan 

misafirlerin geldiğini belirtti.
Uzmanların çalışmasının 

sonuçları, 2019 yılının son 
altı ayında ziyaret etme düze-
yine yönelik bir çalışmaya 
dayanmaktadır. Yılın ilk yarı-
sının sonuçlarına göre, Rusya 
Federasyonu’na 3 milyon 
400 binden fazla turist geldi. 
Kazakistan’dan bir buçuk 
milyondan fazla insan geldi. 
Çin’den ise 780 bin insan 

geldi. Zirvede ayrıca Finlan-
diya, Azerbaycan, Polonya, 
Almanya, Ermenistan, 
Moldova ve Estonya’dan 
vatandaşlar yer alıyor.

Güney Kore, Tayland ve 
Çin’den gelen misafirlerin 
Rusya’yı çok daha sık ziyaret 
etmeye başladıkları gözlem-
lendi, sırasıyla yüzde 42, 23 
ve 17 daha fazla. Rosstat’ın 
verilerine göre, ilk altı ayda 
yaklaşık 10 milyon 700 bin 
yabancı vatandaş ülkeyi 
ziyaret etti.

Rusya Çalışma Bakanı 
Maksim Topilin, Doğu 
Ekonomik Forumu 

çerçevesinde, dört günlük 
çalışma haftasına geçişin 
uzun vadede mümkün oldu-
ğunu, sorunun önümüzdeki 
birkaç yıl içinde çözülmeye-
ceğini belirtti.

Bakan Topilin gazete-
cilere yaptığı açıklamada 
“Bu, önümüzdeki yıllarda 

karar verilecek bir şey değil. 
Bunların hepsi oldukça uzun 
bir süreç. Hatırlayın, ne 
zaman altı günlük iş hafta-
sına sahiptik? Bu, 1967-1968 
yıllarıdır. Kaç sene geçti? Hiç 
bir ülkenin dört güne geçmesi 
için böyle bir emsal olmadı-
ğını söyleyebilirim. Bu bir 
bakış açısı. Bir şekilde gele-
cekte bu konuda konuşabi-
liriz” dedi.

Topilin, uzun vadede dört 
günlük iş gününe geçişi 

mümkün görüyor

Duma Başkan Yardımcısı Petr Tolstoy, 
“emeklilik öncesi yaşta” devlet dışı 
emekli maaşı alma olasılığına ilişkin 

kanunun 2019 yılının sonundan önce kabul 
edilmesini bekliyor.

Tolstoy resmi Facebook hesabından 
yaptığı açıklamada "Umuyorum ki bu yılın 
sonundan önce Duma tarafından değerlen-
dirilecek ve kabul edilecek" dedi. 

Parlamenter, önerilen değişikliklerin 
yüz binlerce vatandaş ve işveren için büyük 
önem taşıdığını ve serbest meslek sahibi 
kişilerin devlet dışı emekli maaşı fonlarına 
çekebileceğini söyledi. 

Tolstoy yaptığı açıklamada "En önemlisi, 
devlet dışı emekli maaşı fonları ile sözleşme 
imzalayan kişilerin kendi kararlarını vere-
bilecek olmalarıdır. Daha erken emekli 
olmak ya dgelecekte emekli maaşı tutarını 
artırmak için çalışmaya devam etmek" dedi. 

Rusya hükümeti, emekli olma yaşına 
gelene kadar devlet dışı emekli maaşı fonla-
rından ödenek alma hakkındaki yasa tasa-
rısını destekledi. Belgeye göre, devlet dışı 
emeklilik yaşı beş yıl azaltılarak kadınlar 
için 55'e, erkekler için ise 60'a indiriliyor. 

HeadHunter uzman-
ları maaşları 100 bin 
rubleden başlayan 

yeni iş ilanlarını listesini 
oluşturdular. Bu listede çeşitli 
şehirlerde çeşitli meslekler 
için teklifler yer aldı. 

Moskova’da E-commerce 
gelişim müdürü aylık 500 bin 
ruble elde edebilir. St. Peters-
burg’da baş muhasebecinin 
maaşları 250 bin rubleden 
başlıyor. 

Novosibirsk’te satış 
departmanı başkanı 150 bin 
ruble, Vladivostok’ta gümrük 
bölümü başkanı 150-200 bin 
ruble maaşla çalışma imka-
nına sahip. 

Perm’de ticaret depart-
manı başkanına iş verenler 
100-150 bin ruble, Nijniy 
Novgorod’da personelden 
sorumlu müdüre 100 bin 
ruble, Saratov’da satış grubu 
başkanına 100 bin ruble 
vermeye hazırlar. 

Ofis dışındaki iş ilanla-
rına gelince Krasnoyarsk’ta 
dağ ustası 130 bin rubleye iş 
bulabilir. Daha sonra Yekate-
rinburg’da dağıtım merkezi 
başkan yardımcısı (120 bin 
ruble), Moskova Oblastı’nda 
E kategorisi sürücü (120 
bin ruble) ve Krasnoyarsk’ta 
üretim hazırlık mühendisi 
(110 bin ruble) geliyor. 

Maaşı 100 bin rubleden 
başlayan iş ilanları açıklandı

RUSYA'YA EN SIK 
GELEN YABANCILAR 
AÇIKLANDI

RUSLAR 55 YAŞINDA 
EMEKLI OLABILECEKLER

Tarım ve Orman 
Bakanı Bekir 

Pakdemirli Rus 
yangın uçağını 

test etti 

Tarım ve Orman Bakanı Bekir Pakdemirli, Rusya’da 
test ettiği Be-200 yangın söndürme uçaklarına ilişkin, 
“Be-200 amfibi yangın söndürme uçağının kumanda-

ları son derece yumuşak manevraya gelebiliyor. Türkiye’deki 
yangınlar için en önemli unsur dar alanlarda manevra kabi-
liyeti.” dedi.

Pakdemirli, Orman Genel Müdürü Bekir Karacabey, 
Savunma Sanayii Daire Başkanı Abdurrahman Şeref Can 
ve beraberindeki heyetle Türkiye’nin almayı planladığı 
Rusya’nın Be-200 amfibi yangın söndürme uçağını ince-
lemek üzere Taganrog’u ziyaret etti. 

Be-200 amfibi uçak montaj hattını inceleyen ve uçağın 
imalat ve montajına ilişkin bilgiler alan Pakdemirli, temas-
ları kapsamında Be-200 amfibi uçak servis desteğiyle ilgili 
de detaylı bilgi edindi. 

Pakdemirli, Be-200 amfibi yangın söndürme uçağını 
kullanarak su boşaltımı da gerçekleştirdi.

- “Uzun süredir takip ettiğimiz bir uçaktı”
Pakdemirli, ziyaretine ilişkin yaptığı değerlendirmede, 

barışçıl maksatlı kullanılan uçaklara bakmaya geldiklerini 
belirterek, “Kaptan pilotumuzla az evvel uçtuk. Be-200 
amfibi yangın söndürme uçağının kumandaları son derece 
yumuşak manevraya gelebiliyor. Türkiye’deki yangınlar için 
en önemli unsur dar alanlarda manevra kabiliyeti.” diye 
konuştu. 

Be-200’ün Türkiye Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan’ın Rusya ziyaretinde fuarda gördüğü ve talimatlandırdığı 
uçak olduğuna işaret eden Pakdemirli, “Bu uzun zamandır 
takip ettiğimiz bir uçak. Diğer alternatifler üzerinde de çalış-
makla birlikte bu uçağı da gelip görelim istiyorduk. Beriev 
uçak firmasının fabrikasının Be-200 uçağını test ettik.” 
ifadelerini kullandı.


